
Prešovský samosprávny kraj 

Komisia územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia  

zriadená pri Zastupiteľstve Prešovského samosprávneho kraja 

ZÁPISNICA č. 11/2024 

z 11. zasadnutia Komisie územného plánovania, ochrany a tvorby životného 

prostredia pri Zastupiteľstve PSK konaného dňa 25.03.2024 na Úrade PSK 

v malej zasadacej miestnosti na 1. poschodí 

Zasadnutie sa uskutočnilo na základe pozvánky predsedu komisie územného plánovania, ochrany 

a tvorby životného prostredia v zasadačke Úradu PSK s týmto programom: 

1. Otvorenie 

2. Voľba overovateľa zápisnice a uznesenia  

3. Inteligentný cestovný ruch v PSK 

4. Rôzne 

5. Záver 

 

1. Otvorenie 

Predseda komisie PaedDr. Miroslav Benko, PhD., MBA, LL.M privítal prítomných a otvoril 

11. riadne zasadnutie komisie územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia. Pán 

predseda ospravedlnil neprítomných p. Didika a p. Kaliňáka, sekretárku komisie p. Slivkovú 

a hlavného kontrolóra, ktorí sa komisie nemohli zúčastniť kvôli iným pracovným povinnostiam. 

Všetci prítomní boli oboznámení s programom, ktorý bol zaslaný všetkým členom elektronicky. 

V rámci otvorenia bol na základe rozhodnutia riaditeľa úradu predložený návrh na zmenu programu 

– vypustenie bodu s názvom Pasport priemyselných lokalít a objektov v PSK.  

Upravený program 11. zasadnutia komisie územného plánovania, ochrany a tvorby ŽP bol 

jednomyseľne schválený. 

2. Voľba overovateľa zápisnice a uznesenia 

Za overovateľa zápisnice a uznesenia bol zvolený pán Pavel Hudáček. 
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3. Inteligentný cestovný ruch v PSK 

Predkladaný materiál predstavil p. Doba z odboru strategického rozvoja. Hlavným cieľom projektu 

je vytvoriť a implementovať efektívny systém sledovania cyklistickej a turistickej aktivity s cieľom 

podporiť a zlepšiť rozvoj cykloturizmu  a turizmu v danej oblasti. Momentálne v Prešovskom kraji 

neexistujú žiadne dáta ani nástroje na ich efektívne zhromažďovanie. Zhromaždené dáta by mali 

prispieť k efektívnemu plánovaniu a rozvoju bezpečnosti na najfrekventovanejších miestach. 

Prešovský samosprávny kraj začal úzko spolupracovať aj s jednotlivými OCR a Národnými parkami 

a v súčasnosti sa pripravuje memorandum o spolupráci. Spolu s cyklomeračmi vznikla myšlienka 

kioskov pre spätnú väzbu so softvérovým riešením, ktoré by mali byť umiestnené na strategických 

miestach. 

Diskusia 

Do diskusie sa prihlásil p. Šimco s otázkou, či sa plánuje spolupráca s mestom Bardejov, na čo p. 

Doba odpovedal, že s mestom sa komunikuje v rámci oblastnej organizácie cestovného ruchu. 

Pán Džurný sa pýtal na napájanie jednotlivých snímačov. Snímače, ktoré sa plánujú obstarať 

vyhodnocujú smer a sú napájané na batériu. 

Pán Babin sa opýtal na zmysel a význam zberu dát. Pán Doba ozrejmil, že v súčasnosti neexistujú 

žiadne dáta o jednodňových turistoch a cykloturistoch. Údaje budú slúžiť pre ďalšie nastavenia 

samotného financovania rozvoja cestovného ruchu tam kde to je potrebné. Všetky dáta budú otvorené 

a interpretované tiež prostredníctvom geoportálu. 

Pán Fenčák odporúčal alternatívu pre získanie spätnej väzby. Vhodnejším riešením by bolo 

naskenovanie QR kódu priamo po návšteve zariadenia. Pán Fenčák zároveň predstavil skúsenosti 

s turistickým sprievodcom v mobilnom telefóne. Pri tejto príležitosti dal do pozornosti nový produkt 

pre zobrazenie všetkých podujatí na jednom mieste v rámci celého Slovenska, ktorý bude 

prezentovaný na predsedníctve ZMOS. 

Do diskusie sa zapojil p. Janiga s reálnou skúsenosťou z Tatranského národného parku, kde už teraz 

rušia kiosky kvôli nezáujmu turistov. Turisti uprednostňujú skôr vypĺňanie spätnej väzby 

prostredníctvom svojho mobilného telefónu.  

N á v r h  n a  u z n e s e n i e :  

Komisia územného plánovania, ochrany a tvorby životného prostredia pri Zastupiteľstve 

Prešovského samosprávneho kraja: 

Berie na vedomie: 

Inteligentný cestovný ruch v PSK 
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Odporúča Zastupiteľstvu PSK schváliť: 

Inteligentný cestovný ruch v PSK 

Návrh uznesenia bol jednomyseľne schválený. 

4. Rôzne 

V rámci bodu rôzne pán predseda komisie navrhol nový termín resp. zmena času nasledujúceho 

zasadnutia komisie na 14:00 hod., kvôli celokrajskému podujatiu, ktoré usporadúva PSK. 

Návrh zmeny času nasledujúceho zasadnutia komisie územného plánovania, ochrany a tvorby 

ŽP bol jednomyseľne schválený. 

5. Záver 

Predseda komisie poďakoval prítomným za účasť a ukončil 11. riadne zasadnutie komisie. 

 

 

PaedDr. Miroslav Benko, PhD., MBA, LL.M, predseda komisie, v. r. 

Pavel Hudáček, overovateľ, v. r. 

 

 

Zapísala: Mgr. Kristína Piskurová, v. r. 
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